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Sammanträdets öppnande mm

Sammanträdets öppnande samt upprop

Ordföranden öppnar sammanträdet och upprop genomförs.

Val av justerare och tid för justering

Ordföranden föreslår Kim Jarl (M) som ordinarie och Anna Ekström (M) som ersättare

att justera protokollet torsdagen den 14 mars 2024, kl 8.30, i kommunhuset, Västra

Storgatan 15, Gnesta.

Kommunstyrelsen beslutar enligt ordförandes förslag.

Godkännande av dagordningen

Kommunstyrelsen godkänner dagordningen.

Daniel Wohlgemuth (MP) föreslår att Johan Lexell (MP) får delta på mötet. Oskar Sulin

(V) bifaller Daniel Wohlgemuths (MP) förslag. Linda Lundin (S) föreslår

kommunstyrelsen avslår förslaget om att Johan Lexell (MP) får delta.

Kommunstyrelsens beslutar enligt ordförandens förslag.
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Sammanträdesdatum: 2024-03-11
Diarienummer: KS.2024.15

§ 2

Information från föredragande

Sammanfattning av ärendet
Sofia Andersson, HR-chef, informerar om resultatet ur medarbetarundersökningen.

Anders Axelsson, kommunchef, informerar om resultatet av SCB:s

medborgarundersökning 2023.

Jesper Berndt Dahl, förvaltningschef samhällsbyggnadsförvaltningen och Sandra

Holmström, miljöansvarig, informerar om deponier i Gnesta kommun.

Samir Sandberg, ekonomichef, informerar om uppföljning av ekonomin samt

kommunens årsredovisning.

Linnea Salbark, Norconsult, informerar om arbetet med vattenskyddsområdet.

Sändlista
~ Akten
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Sammanträdesdatum: 2024-03-11
Diarienummer: KS.2024.16

§ 3

Återrapportering VA

Sammanfattning av ärendet
Anders Axelsson, kommunchef, återrapporterar kring arbetet med projektet med

vattenförsörjningen samt reningsverket.

Sändlista
~ Akten
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Sammanträdesdatum: 2024-03-11
Diarienummer: KS.2024.17

§ 4

Återrapportering kollektivtrafik

Sammanfattning av ärendet
Anders Axelsson, kommunchef, återrapporterar kring kollektivtrafiken - aktuellet läge

för pendeltåg och regionaltåg.

Sändlista
~ Akten
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Sammanträdesdatum: 2024-03-11
Diarienummer: KS.2024.18

§ 5

Återrapportering centrumutvecklingen

Sammanfattning av ärendet
Anders Axelsson, kommunchef, informerar om arbetet med centrumutvecklingen.

Sändlista
~ Akten
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Sammanträdesdatum: 2024-03-11
Diarienummer: MOB.2023.68

§ 6

Revidering Livsmedelstaxa

Förslag till beslut i kommunfullmäktige

1. Stryka §§ 4 och 5 i bilagd taxa.

2. Anta reviderad taxa för livsmedelskontroll

3. Medge samhällsbyggnadsnämnden rätten att varje år besluta att justera i denna

taxas fastställda timavgift med en uppräkning enligt prisindex för kommunal

verksamhet (PKV), som tillhandahålls av Sveriges Kommuner och regioner

(SKR).

4. Taxan gäller från 1 maj 2024

Sammanfattning av ärendet
Livsmedelsverket har beslutat om en helt ny riskklassningsmodell som går från årlig

kontrolltid med förskottsbetalning till kontrollfrekvens med efterhandsdebitering.

Taxan har justerats så att avgifter för offentlig kontroll faktureras efter att

kontrollbesöket har utförts, om inte annat anges i denna taxa. Justering av taxan

föreslår inga förändringar gällande timavgiftens storlek.

En kommun har befogenhet att ta ut avgifter för att täcka kostnader i samband med

offentlig kontroll och andra relaterade offentliga åtgärder enligt följande lagar:

Livsmedelslagen (2006:804), Lagen om kontroll av skyddade beteckningar på

jordbruksprodukter och livsmedel (2009:1424) samt Lagen om kontroll av ekologisk

produktion (2013:363), inklusive förordning (2021:176) om avgifter för offentlig

kontroll av livsmedel och vissa jordbruksprodukter, och EU-bestämmelser som

kompletterar den nationella lagstiftningen.

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2023-12-27

2. Utdrag ur samhällsbyggnadsnämndens protokoll 2023-11-15, § 63

3. Tjänsteskrivelse 2023-11-08

4. Taxa livsmedelskontroll
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Ordförandens signatur Justerarens signatur Utdragsbestyrkande

Tjänsteförslag
1. Samhällsbyggnadsnämnden föreslår kommunstyrelsen föreslå att föreslå

kommunfullmäktige anta reviderad taxa för livsmedelskontroll.

2. Taxan gäller från 1 maj 2024.

Förslag till beslut på sammanträdet

Linda Lundin (S) lämnar ett ändringsförslag med lydelsen:

Stryka §§ 4 och 5 i bilagd taxa och i stället föreslå kommunfullmäktige att medge

samhällsbyggnadsnämnden denna beslutanderätt genom ett särskilt beslut (ny

beslutssats två):

1. Anta reviderad taxa för livsmedelskontroll

2. Medge samhällsbyggnadsnämnden rätten att varje år besluta att justera i denna

taxas fastställda timavgift med en uppräkning enligt prisindex för kommunal

verksamhet (PKV), som tillhandahålls av Sveriges Kommuner och regioner

(SKR).

3. Taxan gäller från 1 maj 2024

Beslutsgång

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta enligt det framskrivna förslaget

eller enligt framskrivet förslag med ordförandens ändringsförslag om en ny

beslutspunkt 2 och finner att kommunstyrelsen beslutat enligt det senare.

Sändlista
~ Kommunfullmäktige

~ Bygg- och miljöchef
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Sammanträdesdatum: 2024-03-11
Diarienummer: KS.2021.185

§ 7

Motion - Insatser för att möta relationsvåld

Förslag till beslut i kommunfullmäktige
1. Motionen bifalls.

Sammanfattning av ärendet
Centerpartiet i Gnesta inkom 2021 med motionen Insatser för att möta relationsvåld.

Motionärerna föreslår att all personal inom förskola och skola ska erbjudas utbildning i

hur de kan känna igen och agera när de möter våld i nära relationer samt att

handlingsplaner ska tas fram som stöd för personalen.

Motionen besvarades i barn- och utbildningsnämnden i maj 2022. Under

kommunstyrelsens sammanträde i mars 2023 återremitterades ärendet med

hänvisning till att skrivelsen var gammal och att en tydligare beskrivning av befintliga

rutiner, inklusive förskolans, önskas. Vidare önskades en återkoppling angående vad

som har hänt sedan motionen behandlades i barn- och utbildningsnämnden i maj

2022.

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2024-01-26

2. Utdrag ur barn- och utbildningsnämndens protokoll 2024-01-22, § 9

3. Tjänsteskrivelse 2023-12-05

4. Motion - Insatser för att möte relationsvåld

5. Rutin kring orosanmälan enligt 14 kap. 1§ SoL

6. Samverkansformer, insatser och aktörer

7. Kompetensplan

8. Blankett anmälan oro till socialtjänsten

Tjänsteförslag
1. Motionen bifalls.

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen bifaller tjänsteförslaget.
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Beslutsgång
Kommunstyrelsen bifaller ordförandens förslag.

Sändlista
~ Kommunfullmäktige

~ Barn- och utbildningsförvaltningen

~ Förvaltningschef BoU
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Sammanträdesdatum: 2024-03-11
Diarienummer: KS.2022.89

§ 8

Motion - Upphandling i Gnesta

Förslag till beslut i kommunfullmäktige
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att

1. Avslår motionen

Sammanfattning av ärendet
Krister Ekberg (SD) inkom 18 februari 2022 med en motion där han föreslår att

kommunen anställer en upphandlare. Motionen anmäldes till kommunfullmäktige 28

mars 2022 och skickades till kommunstyrelsen för beredning.

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2022-09-20

2. Motion - Upphandling Gnesta

Tjänsteförslag
1. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen.

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen bifaller tjänsteförslaget.

Beslutsgång
Kommunstyrelsen bifaller ordförandens förslag.

Reservationer/Särskilt yttrande
Daniel Wohlgemuth (MP) anmäler ett särskilt yttrande.

Sändlista
~ Kommunfullmäktige

~ Ekonomichef
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Sammanträdesdatum: 2024-03-11
Diarienummer: KS.2023.27

§ 9

Motion - mot våldet, inför huskurage

Förslag till beslut i kommunfullmäktige
1. Motionen avslås.

Sammanfattning av ärendet
Kommunstyrelsen har på kommunfullmäktiges uppdrag berett yttrande över motion

om införande av huskurage i kommunen. Det material som finns tillgängligt visar att

Huskurage är en omstridd metod som visat få eller inga positiva effekter för det

brottsförebyggande arbetet.

Kommunfullmäktige har behandlat frågan om Huskurage 2017 (KS.2017.140) och då

ansett motionen besvarad genom följande lydelse:

"Huskurage är en ideell förening med målet att förebygga och förhindra våld i nära

relationer. [...] Huskurage är välkommen till t.ex. Träffpunkten, Seniordagar,

Hyresgästträffar och andra möten eller träffar som Gnestahem eller Gnesta kommun

anordnar för att sprida sitt budskap. "

Med hänvisning till detta föreslås att kommunfullmäktige avslår motionen.

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2023-10-23

2. Motion

Tjänsteförslag
1. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen.

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen bifaller tjänsteförslaget.

Håkan Ekstrand (C) föreslår att motionen anses besvarad.
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Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt det framskrivna förslaget eller

enligt Håkan Ekstrands (C) förslag om att motionen anses besvarad.

Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutat enligt det framskrivna förslaget.

Sändlista
~ Kommunfullmäktige

~ Motionären
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Sammanträdesdatum: 2024-03-11
Diarienummer: KS.2023.247

§ 10

Motion - Förbättra företagsklimatet i Gnesta
centrum

Förslag till beslut i kommunfullmäktige
1. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att motionen avslås.

Sammanfattning av ärendet
Miljöpartiet har inkommit med en motion om att förbättra företagsklimatet i Gnesta

centrum. Förslaget är att uppdra åt samhällsbyggnadsförvaltningen att införa Miljözon

1 på Västra Storgatan mellan Gnesta station och butiken Granngården. Huvudsyftet

med miljözoner är att förbättra luftkvaliteten i centrumkärnor, minska biltrafik och

trängsel och för att uppmuntra till alternativa kollektiva eller miljövänliga

transportalternativ. Förvaltningen har svårt att se en miljözon genomförbar inom ett så

begränsat område och skulle kunna skapa problem för näringslivet och att trafikanter

väljer andra vägar inom Gnesta centrum och ökar belastningen på andra sträckor.

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2023-12-27

2. Utdrag ur samhällsbyggnadsnämndens protokoll 2023-11-15, § 64

3. Tjänsteskrivelse 2023-11-08

4. Motion - Förbättra företagsklimatet i Gnesta centrum

Tjänsteförslag
1. Samhällsbyggnadsnämnden föreslår kommunstyrelsen att föreslå

kommunfullmäktige att motionen avslås.

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen bifaller tjänsteförslaget.

Oskar Sulin (V) och Daniel Wohlgemuth(MP) bifaller motionen.
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Beslutsgång
Ordföranden frågar kommunstyrelsen om de beslutar enligt det framskrivna förslaget

eller enligt Oskar Sulin (V) och Daniel Wohlgemuths (MP) förslag om att bifalla

motionen och finner att kommunstyrelsen beslutat enligt det framskrivna förslaget.

Reservationer

Daniel Wohlgemuth (MP) anmäler skriftlig reservation.

Oskar Sulin (V) reserverar sig muntligt.

Sändlista
~ Kommunfullmäktige
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Sammanträdesdatum: 2024-03-11
Diarienummer: KS.2023.397

§ 11

Motion - Elevpeng

Förslag till beslut i kommunfullmäktige
1. Motionen anses besvarad med hänvisning till barn-och

utbildningsförvaltningens synpunkter.

Sammanfattning av ärendet
Vänsterpartiet inkom 23 oktober 2023 med motionen Likvärdig och förutsägbar

finansiering av våra skolor – nej till marknadsskola.Motionen anmäldes till

kommunfullmäktige 23 oktober 2023 och skickades till barn- och utbildningsnämnden

för beredning.

Vänsterpartiet framför i sin motion att barn och utbildningsförvaltningens

elevpengsutredning inte nått hela vägen fram för en likvärdig resursfördelning till

kommunens skolor. Bland annat menar Vänsterpartiet att utredningen inte tar upp

frågor om extra anpassningar, särskilda undervisningsgrupper, resurspersonal och

andra åtgärder som förväntas rymmas inom elevpengen utöver den ordinarie

undervisningen enligt timplaner. De menar vidare att den inte visar hur skolor som inte

uppnår den rekommenderade klasstorleken ska klara av att finansiera sin verksamhet

och erbjuda en likvärdig utbildning. Bland annat listas tre problem i motionen: brist på

transparens, oförutsägbarhet och risk för negativ spiral.

Utifrån detta föreslår motionärerna att:

· Att en ny modell för resursfördelning mellan kommunens egna skolor tas fram

som inte baseras på elevpengssystemet.

· Att den nya modellen ska skapa största möjliga förutsägbarhet och transparens

kring skolans finansiering, i syfte att säkerställa en likvärdig och tillräcklig

finansiering av skolornas verksamhet.

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2024-01-26

2. Utdrag ur barn- och utbildningsnämndens protokoll 2023-01-22, § 8

3. Tjänsteskrivelse 2024-01-15

4. Motion - Elevpeng
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Tjänsteförslag
1. Motionen anses besvarad med hänvisning till barn-och

utbildningsförvaltningens synpunkter.

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen bifaller tjänsteförslaget.

Oskar Sulin (V) bifaller motionen.

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt det framskrivna förslaget eller

enligt Oskar Sulins (V) förslag om att bifalla motionen.

Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutat enligt det framskrivna förslaget.

Sändlista
~ Kommunfullmäktige

~ Barn- och utbildningsförvaltningen
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Sammanträdesdatum: 2024-03-11
Diarienummer: KS.2021.287

§ 12

Rättelse av beslut justering VA Taxa avsnitt
6.1d

Förslag till beslut i kommunfullmäktige
1. Godkänna rättelse i VA-taxans tabellverk under avsnittet 6.1 d till att lyda:

"Avgift för dagvatten utan att förbindelsepunkt är upprättad", Dagvatten

fastighet 26 060 kr (100 %), total avgift 26 060 kr.

2. Uppdra åt kommunstyrelsens VA-enhet att gör erforderlig ändring med

anledning av beslutet och publicera ny version på kommunens webbplats.

Sammanfattning av ärendet
I beslutad VA-taxa, 2023-12-18, § 104, har ett skriv- och räknefel uppdagats gällande

anläggningsavgiften under avsnitt 6.1.d. Förvaltningen föreslår därför att en rättelse av

tabellverket görs. Rättelsen är av redaktionell art och påverkar varken kollektivets

abonnenter eller kommunstyrelsen som VA-huvudman, negativt.

Paragraf sex reglerar "Anläggningsavgifter i annan fastighet". Nuvarande utformning av

6.1 d reglerar bostadsenhetsavgift i annan fastighet, vilken inte är möjlig att ta ut.

Därför föreslås att 6.1 d formuleras "Avgift för dagvatten utan att förbindelsepunkt är

upprättad". Summan för avgiften är densamma som framgår av paragraf fem, det vill

säga 26 060 kr (100 %).

Den redaktionella ändringen bedöms inte ha någon negativ inverkan för varken VA-

huvudmannen eller kollektivets abonnenter.

Föreslagen ändring överensstämmer med Svenskt vattens publikation P120.

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2024-01-31

Tjänsteförslag
1. Godkänna rättelse i VA-taxans tabellverk under avsnittet 6.1 d till att lyda:

"Avgift för dagvatten utan att förbindelsepunkt är upprättad", Dagvatten

fastighet 26 060 kr (100 %), total avgift 26 060 kr.
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2. Uppdra åt kommunstyrelsens VA-enhet att gör erforderlig ändring med

anledning av beslutet och publicera ny version på kommunens webbplats.

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen bifaller tjänsteförslaget.

Beslutsgång
Kommunstyrelsen bifaller ordförandens förslag.

Sändlista
~ Kommunfullmäktige

~ Kommunens webbplats

~ VA-chef

~ Förvaltningschef samhällsbyggnadsförvaltningen.
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Sammanträdesdatum: 2024-03-11
Diarienummer: KS.2019.128

§ 13

Ianspråktagande av investeringsmedel 2024 -
Vattenförsörjningsprojekt Gnesta tätort

Förslag till beslut i kommunfullmäktige
1. Bevilja att investeringsmedel, om 27 miljoner kronor, får anspråktas för fortsatt

arbete inom ram för pågående vattenförsörjningsprojekt.

Sammanfattning av ärendet
Vattenförsörjningsprojekt med dess nuvarande inriktning har pågått sedan 2020.

Under perioden 2020 till och med 2023 har de fyra delprojekten bedrivits samtidigt

och nu många av de erforderliga utredningarna börjat bli klara. Det finns behov av att

anspråkta ytterligare investeringsmedel om 27 miljoner kronor (mkr) för att

detaljprojekteringsfasen ska kunna fortskrida samt för att kunna slutföra och skicka in

ansökan om ny vattentäkt till Mark- och miljödomstolen.

De investeringsmedel som föreslås ianspråktas att projektet ska kunna fortskrida under

2024 omfattar i korthet följande åtgärder:

· Färdigställande och inlämnande av tillståndsansökan till Mark- och
miljödomstolen avseende råvattenuttag från Klämmingen.

· Inledande prövningsprocess hos Mark- och miljödomstolen.

· Samråd och efterföljande inlämnande av förslag till vattenskyddsområde till
berörda länsstyrelser.

· Detaljprojektering och framtagande av upphandlingsdokument gällande
råvattenintag, råvattenpumpstation och ledningssträcka för ledning från
ytvattentäkten Klämmingen till det nya vattenverket.

· Detaljprojektering och framtagande av upphandlingsdokument för samtliga
entreprenader avseende det nya vattenverket.

· Fortsatta pilotförsök för rening av vatten från Klämmingen med utrustning från
andra leverantörer.

· Detaljprojektering och framtagande av upphandlingsdokument avseende
distributionsledningar till Gnesta tätort och inom tätorten.

· Upphandling av entreprenör för vissa entreprenadarbeten inom Gnesta tätort.

· Upphandling av en eller flera byggledare för de kommande entreprenadarbeten.

· Ledningsförnyelse av delsträckan Solåkravägen inom Gnesta tätort, vilken är en
del av delprojektet avseende nya distributionsledningar
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· Totalt bedöms ovanstående åtgärder uppgå till en investeringskostnad om 27
mkr för 2024. Förvaltningen föreslår därmed att kommunstyrelsen beviljar
ianspråktagandet.

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2024-02-05

Tjänsteförslag
1. Bevilja att investeringsmedel, om 27 miljoner kronor, får anspråktas för fortsatt

arbete inom ram för pågående vattenförsörjningsprojekt.

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen bifaller tjänsteförslaget.

Beslutsgång
Kommunstyrelsen bifaller ordförandens förslag.

Reservationer/Särskilt yttrande
Daniel Wohlgemuth (MP) anmäler särskilt yttrande.

Sändlista
~ Kommunfullmäktige

~ Kommunchef

~ Samhällsbyggnadschef

~ VA-Chef

~ Ekonomichef

~ Förvaltningsekonom, kommunstyrelseförvaltningen
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Sammanträdesdatum: 2024-03-11
Diarienummer: KS.2024.21

§ 14

Obesvarade motioner

Förslag till beslut i kommunfullmäktige
1. Rapporteringen godkänns.

2. Förlängd beredningstid till och med 2024-04-30 medges för följande motioner:

Motion - Tillgänglighet för alla medborgare i Gnesta och Motion - Inbjudande

infarter.

3. Förlängd beredningstid till och med 2024-06-30 medges för följande motioner;

Motion- Chefsaspirantprogram för tryggare kompetensförsörjning, Motion om

den privata hemtjänsten och Motion- Gratis mensskydd.

Sammanfattning av ärendet
Ärendet, Obesvarade motioner, redovisas två gånger per år till kommunstyrelsen och

kommunfullmäktige.

Av kommunallagen framgår att en motion bör beredas så att fullmäktige kan fatta

beslut inom ett år från det att motionen väcktes (KL 5 kap. 35 §).

Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning ska beredning av en motion som inte kan

avslutas inom ett år från det att den väcktes antingen avskrivas från vidare

handläggning, eller beslutas om att beredningen ska fortsätta och även bestämma en ny

tid inom vilken den åter ska redovisas för kommunfullmäktige.

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2024-01-26

2. Lista över obehandlade motioner

Tjänsteförslag
1. Rapporteringen godkänns.

2. Förlängd beredningstid till och med 2024-04-30 medges för följande motioner:

Motion - Tillgänglighet för alla medborgare i Gnesta och Motion - Inbjudande

infarter.
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3. Förlängd beredningstid till och med 2024-06-30 medges för följande motioner;

Motion- Chefsaspirantprogram för tryggare kompetensförsörjning, Motion om

den privata hemtjänsten och Motion- Gratis mensskydd.

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen bifaller tjänsteförslaget.

Beslutsgång
Kommunstyrelsen bifaller ordförandens förslag.

Sändlista
~ Kommunfullmäktige

~ Ledningsgruppen

~ Kommunsekreterare
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Sammanträdesdatum: 2024-03-11
Diarienummer: KS.2023.141

§ 15

Revidering arvodesreglemente

Beslut
1. Ärendet återremitteras med motiveringen; Komplettera arvodesreglementet med

bestämmelser om ersättning till bolagens lekmannarevisorer och revisorssuppleant,

tydliggöra vad som avses med direkt anslutning i skrivningen " vid kortare

sammanträde i direkt anslutning till annat sammanträde, t ex kort sammanträde

med KS före KF, maximalt 60 min, ges sammanträdesarvode för den som deltar i

båda sammanträden på så sätt att enbart den högre av ersättningarna utbetalas och

att endast ett arvode betalas ut (det högre)samt se över om gruppledarna ska vara

kontaktperson för media.

Sammanfattning av ärendet
Arvodesberedningen har under våren 2023 träffats två gånger för att se över nu

gällande arvodesreglemente. Beredningen har vid sammanträdet den 12 april 2023

beslutat att föreslå kommunstyrelsen och kommunfullmäktige förändringar i

arvodesreglementet samt bilagor därtill.

Vid kommunstyrelsens sammanträde den 12 juni 2023 beslutade kommunstyrelsen att

återremittera ärendet, med följande motivering:

Komplettera arvodesreglementet med bestämmelser om ersättning till bolagens lekmannarevisorer,

tydliggöra skrivningar gällande ersättning till partiföreträdare, ersättning för förlorad

pensionsförmån och ersättning för restid till/från ett sammanträde samt se över tidsgränser för

utbetalning av månadsarvode.

Under hösten 2023 har återremissförslagen tagits i beaktande och inarbetats i förslag

till nytt arvodesreglemente. Arvodesberedningen har vid sammanträdet den 13

november 2023 beslutat att föreslå kommunstyrelsen och kommunfullmäktige

förändringar i arvodesreglementet samt bilagor därtill.

Förändringarna i arvodesreglementet är till stor del förtydliganden och

kompletteringar av text. Förändringarna i bilaga 1 utgörs i huvudsak av borttagande av

ersättningar till sociala utskottet, samt nu gällande uppräkning baserat på

riksdagsmannaarvodet.

Styrelsernas ersättningskostnader samt ersättningar till lekmannarevisorerna i de

kommunala bolagen hanteras av respektive bolag, se bilaga 2.
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Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2023-11-13

2. Förslag till reviderat arvodesreglemente inkl. återremissynpunkter

3. Bilaga 1

4. Bilaga 2

5. Utdrag ut kommunstyrelsens protokoll 2023-06-12 § 98

6. Arvodesberedningens protokoll 2023-11-13

Tjänsteförslag
1. Arvodesberedningen föreslår kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att

anta reviderat förslag till arvodesreglemente inklusive bilaga 1 och bilaga 2 att gälla

tills vidare.

Förslag till beslut på sammanträdet
Linda Lundin (S) föreslår att ärendet återremitteras med lydelsen: Komplettera

arvodesreglementet med bestämmelser om ersättning till bolagens lekmannarevisorer

och revisorssuppleant, tydliggöra vad som avses med direkt anslutning i skrivningen "

vid kortare sammanträde i direkt anslutning till annat sammanträde, t ex kort

sammanträde med KS före KF, maximalt 60 min, ges sammanträdesarvode för den

som deltar i båda sammanträden på så sätt att enbart den högre av ersättningarna

utbetalas och att endast ett arvode betalas ut (det högre)samt se över om gruppledarna

ska vara kontaktperson för media."

Beslutsgång
Ordföranden frågar om ärendet ska avgöras idag eller senare och finner att ärendet ska

avgöras senare. Ärendet har återremiterats.

Sändlista
~ Arvodesberedningen

~ Kanslichef
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Sammanträdesdatum: 2024-03-11
Diarienummer: SN.2023.38

§ 16

Rapportering av ej verkställda gynnande
biståndsbeslut enligt SoL och LSS

Förslag till beslut i kommunfullmäktige
1. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att rapporteringen av ej

verkställda gynnande biståndsbeslut enligt SoL och LSS godkänns.

Sammanfattning av ärendet
För det tredje kvartalet 2023 finns sju ej verkställda gynnande biståndsbeslut, varav två 
stycken inom SoL och fem inom LSS. Övriga områden hade inga ärenden att rapportera. 
Alla beslut är rapporterade och återrapporterade till IVO, Inspektionen för vård och 
omsorg. Rapporten omfattar ej verkställda beslut inom tre månader från det att beslut 
togs eller avbröts.

Beslutsunderlag

1. Tjänsteskrivelse 2023-12-14
2. Utdrag ut socialnämndens protokoll 2023-12-13, § 102
3. Tjänsteskrivelse 2023-12-06

Tjänsteförslag
1. Socialnämnden föreslår kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att

rapporteringen av ej verkställda gynnande biståndsbeslut enligt SoL och LSS

godkänns.

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen bifaller tjänsteförslaget.

Beslutsgång
Kommunstyrelsen bifaller ordförandens förslag.

Sändlista
~ Kommunfullmäktige
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~ Utredare socialförvaltningen
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Sammanträdesdatum: 2024-03-11
Diarienummer: KS.2023.385

§ 17

Verksamhetsplan kommunstyrelsen

Beslut
1. Verksamhetsplan 2024-2026 för kommunstyrelsen antas.

Sammanfattning av ärendet
Kommunstyrelsen ska baserat på kommunfullmäktiges beslutade mål ta fram en

verksamhetsplan för perioden 2024-2026. Verksamhetsplanen består av budget samt

kommunstyrelsens prioriteringar i form av mål, nulägesanalys samt verksamhetsfokus.

Till detta tillkommer prioriterade uppdrag som ska säkra kommunstyrelsen arbete med

att uppnå målen. Kommunstyrelsen har i uppdrag att arbeta mot tre mål:

· En attraktiv kommun.

· Fler välmående och växande företag.

· En effektiv och proaktiv organisation.

Förändringar i verksamhetsfokus har främst skett för målet En attraktiv kommun. För

övriga mål har främst uppdragen förändrats. Delar av förslag till verksamhetsfokus och

uppdrag har utgått då förvaltningen har genomfört dem enligt verksamhetsplan för

2023. Förslag till nya uppdrag samt omformuleringar av befintliga uppdrag har

tillkommit. Kommunstyrelsens budgetramar har för 2024 räknats upp med de

indexuppräkningar som beslutas i framtidsplanen. Utöver detta har kommunstyrelsen

fått ett extra tillskott om 200 tkr för delfinansiering av det nya

kvalitetsledningssystemet.

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2023-12-12

2. Förslag till verksamhetsplan 2024-2026 för kommunstyrelsen.

Tjänsteförslag
1. Verksamhetsplan 2024-2026 för kommunstyrelsen antas.
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Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen bifaller tjänsteförslaget.

Beslutsgång
Kommunstyrelsen bifaller ordförandens förslag.

Reservationer
Daniel Wohlgemuth (MP) skriftlig reservation.

Sändlista
~ Kommunchef

~ Ekonomichef

~ Samhällsbyggnadschef

~ Samtliga enhetschefer kommunstyrelseförvaltningen

~ Verksamhetscontroller kommunstyrelsen

~ Förvaltningsekonom kommunstyrelsen
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Sammanträdesdatum: 2024-03-11
Diarienummer: KS.2023.301

§ 18

Återrapportering av uppdrag att utreda cykel
som personalförmån

Beslut
1. Kommunstyrelsen har tagit del av underlaget och anser uppdraget

återrapporterat.

Sammanfattning av ärendet
Kommunstyrelseförvaltningen har i framtidsplanen 2021–2023 fått i uppdrag att

utreda cykel som personalförmån via bruttolöneavdrag för anställda.

 

Cykelförmån är en skattefri förmån upp till 3000 kr. Förmånen innebär att

arbetsgivaren tillhandahåller cykel som anställd kan hyra, leasa eller låna. Vid

bruttolöneavdrag är förmånen i princip kostnadsneutral för arbetsgivaren och den

anställde kan spara mellan 20 - 35% av cykelns ursprungspris.

Även om förmånen i direkta utgifter är kostnadsneutral för arbetsgivaren är den

administrativa hanteringen relativt omfattande. Idag erbjuder dock flertalet

friskvårdsleverantörer förmånen i sitt utbud. Det innebär att leverantören sköter

hanteringen mot en serviceavgift. Serviceavgiften kan arbetsgivaren räkna hem genom

minskade sociala avgifter i och med bruttolöneavdraget som görs för den anställde.

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2023-07-06

Tjänsteförslag
1. Kommunstyrelsen har tagit del av underlaget och anser uppdraget

återrapporterat.

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen bifaller tjänsteförslaget.
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Beslutsgång
Kommunstyrelsen bifaller ordförandens förslag.

Reservationer/Särskilt yttrande
Daniel Wohlgemuth (MP) anmäler särskilt yttrande

Sändlista
~ Kommunstyrelsen

~ HR-enheten
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Sammanträdesdatum: 2024-03-11
Diarienummer: BOUN.2023.53

§ 19

Åtgärder för ekonomi i balans

Förslag till beslut i kommunfullmäktige
1. Godkänna beskrivningen av åtgärder som barn- och utbildningsnämnden

vidtagit för ekonomi i balans.

Sammanfattning av ärendet
Barn- och utbildningsnämnden inkommit med ärendet ”Åtgärder för budget i balans

med beaktande av elevpengsutredningen” (BOUN.2023.53). I ärendet beskriver barn-

och utbildningsnämnden historiken och bakgrunden till nämndens betydande

underskott för 2023 samt vilka insatser som genomförts för att nå budget i balans.

Nämnden beskriver också ett antal åtgärder framåt för att nå budget i balans.

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2024-01-03

2. Protokollsutdrag ur barn- och utbildningsnämndens protokoll 2023-11-14, § 94

3. Tjänsteskrivelse åtgärder för budget i balans med beaktande av

elevpengsutredningen 2023-11-14

Tjänsteförslag
1. Godkänna beskrivningen av åtgärder som barn- och utbildningsnämnden

vidtagit för ekonomi i balans

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen bifaller tjänsteförslaget.

Beslutsgång
Kommunstyrelsen bifaller ordförandens förslag.
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Sändlista
~ Kommunfullmäktige

~ Ekonomichef

~ Förvaltningschef Barn- och utbildningsförvaltningen
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Sammanträdesdatum: 2024-03-11
Diarienummer: BOUN.2024.12

§ 20

Äskande av medel från kommungemensamma
poster

Beslut
1. Kommunstyrelsen bör avvakta med beslut av extra medel till BoU tills de övriga

två nämnderna har hunnit inkomma med sina eventuella äskanden.

Sammanfattning av ärendet
Barn- och utbildningsnämnden har inkommit med äskande om en på 4 552 tkr som ska

tilldelas från kommunens reserv för demografi och oförutsedda kostnader. I

ordförandeförslaget beskrivs bakgrunden till de uppkomna underskotten och skälen till

varför ytterligare förstärkningar behövs. I denna tjänsteskrivelse föreslås att

kommunstyrelsen godkänner barn- och utbildningsnämndens äskande.

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2024-02-12

2. Utdrag ur barn- och utbildningsnämndens möte 2024-01-22, § 12

3. Ordförandeförslag Äskande av medel från kommungemensamma poster 2024-

01-22

Tjänsteförslag
1. Kommunstyrelsen godkänner barn- och utbildningsnämndens äskande om ett

tillfälligt budgetanslag om 4 552 000kr i tilläggsbudget för 2024.

2. Det tillfälliga budgetanslaget sker genom en omfördelning av medel från den

kommungemensamma posten för demografi och oförutsett till barn- och

utbildningsnämndens budget.

Förslag till beslut på sammanträdet
Ingrid Jerneborg Glimne (M) lämnar ändringsförslaget med lydelsen; Att

kommunstyrelsen bör avvakta med beslut av extra medel till BoU tills de övriga två

nämnderna har hunnit inkomma med sina eventuella äskanden.
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Jesper Hammarlund (S) och Petra Lindström (S) bifaller Ingrid Jerneborg Glimnes (M)

ändringsförslag.

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt det framskrivna förslaget eller

enligt Ingrid Jerneborg Glimnes (M) ändringsförslag och finner att kommunstyrelsen

beslutar enligt Ingrid Jerneborg Glimnes (M) ändringsförslag.

Sändlista
~ Barn- och utbildningsnämnden

~ Kommunchef

~ Förvaltningschef Barn- och utbildningsförvaltningen

~ Ekonomichef
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Sammanträdesdatum: 2024-03-11
Diarienummer: KS.2023.413

§ 21

Remiss - Regionalt serviceprogram Sörmland
2024-2030

Beslut
1. Anta remissvaret.

Sammanfattning av ärendet
Region Sörmland har sänt ut ett förslag på remiss om ett nytt regionalt serviceprogram, 
Regionalt serviceprogram Sörmland 2024-2030. Gnesta kommun har svarat på 
remissen utifrån kommunens förhållningssätt gällande servicenoder på landsbygden. 
Remissvaret har påvisat vikten av att ta hänsyn till beredskapsfrågan och 
besöksnäringen vid prioriteringarna för stöd. I Gnesta kommun är det endast en aktör 
som idag påverkas av det tidigare regionala serviceprogrammet. Men det regionala 
serviceprogrammet är viktigt för främst de befintliga servicenoderna för att bibehålla 
en levande landsbygd som möjliggör att fler bosätter sig på landsbygden och bor kvar.

Gnesta kommun har begärt dispens från Region Sörmland för förlängd svarstid. 
Remissvaret ska vara Region Sörmland tillhanda senast den 14 mars.

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2024-02-14, Remiss -Regionalt serviceprogram Sörmland 2024

- 2030

2. Yttrande

3. Remiss - Regionalt serviceprogram Sörmland 2024-2030

4. Remittering av förslag till ett Regionalt serviceprogram Sörmland 2024-2030

Tjänsteförslag
1. Anta remissvaret.

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen bifaller tjänsteförslaget.
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Beslutsgång
Kommunstyrelsen bifaller ordförandens förslag.

Sändlista
~ hallbarregioanalutveckling@regionsormland.se Ange RUN-HRU23-0179 som ämne

~ Kommunchef

~ Beredskapssamordnare

~ Enhetschef servicecenter och bibliotek

~ Samhällsplanerare

~ Näringslivs- och turismsamordnare

mailto:hallbarregioanalutveckling@regionsormland.se
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Sammanträdesdatum: 2024-03-11
Diarienummer: KS.2024.11

§ 22

Ansökan om dispens gällande den
sammanlagda arbetstiden vid planerad
förläggning av arbete i kombination med jour

Beslut
1. Beslut om att söka dispens hos centrala parters arbetstidsnämnd

Sammanfattning av ärendet
Från och med 1 februari 2024 gäller nya regler för dygnsvila i AB, bilaga J (Särskilda

bestämmelser för viss jourtjänstgörande personal). Arbetsgivaren har genom

utvärdering och riskbedömning av kommunens SoL-samt LSS-boenden kommit fram

till att dispens behöver sökas vid centrala parters arbetstidsnämnd. Förutom

motivering, riskbedömning och protokoll från MBL-förhandling krävs enligt cirkulär

23:42 från SKR beslut från kommunstyrelsen för att dispensansökan ska behandlas.

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2024-01-12

2. SKRs cirkulär 23:42

3. Underlag för dispensansökan

4. MBL-protokoll

Tjänsteförslag
1. Beslut om att söka dispens hos centrala parters arbetstidsnämnd

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen bifaller tjänsteförslaget. Ingrid Jerneborg

Glimne (M) bifaller det framskrivna förslaget.

Beslutsgång
Kommunstyrelsen bifaller ordförandens förslag.
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Sändlista
~ Förvaltningschef Socialförvaltning

~ HR-enheten
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Sammanträdesdatum: 2024-03-11
Diarienummer: KS.2023.462

§ 23

Verksamhetsbidrag Gnesta
seniorsamverkan/Powerhuset

Beslut
1. Bevilja Gnesta SeniorSamverkan bidrag om 100 000 kronor för 2023 års

verksamhet.

Sammanfattning av ärendet
Gnesta seniorsamverkan (GSSam) har bedrivit verksamhet sedan 2018 och föreningen

bildades för att administrera och förvalta Powerhuset i Gnesta. Medlemmar är PRO i

Gnesta och SPF Seniorerna Gnestabygden. Endast pensionärsorganisationer i Gnesta

kan bli medlemmar. Verksamheten i Powerhuset bedrivs i samarbete med kommunens

socialförvaltning. Samarbete förekommer också med SKPF Pensionärerna. För mer

information om verksamheten hänvisas till bifogad verksamhetsberättelse för 2023 års

verksamhet.

Föreningen har ett hyresavtal med kommunen som förutom hyresförhållandena anger

att det inte är möjligt att söka kommunalt driftbidrag för lokalen, men medger att

GSSam kan hyra ut lokalen i andra hand och på så sätt kunna få en intäkt. Under

pandemin fick dock verksamheten till viss del reducerad hyra. Hyresavtalet gäller

tillsvidare med en ömsesidig uppsägning på 9 månader och hyran är satt till 120 tkr/år.

Sedan tidigare finns också ett samarbetsavtal med socialförvaltningen, men avtalet har

till viss del förlorat sin aktualitet och för närvarande pågår en översyn av detta avtal

mellan socialförvaltningen och GSSam.

Under 2022 lyfte GSSam frågan om de ekonomiska förutsättningarna för att driva sin

verksamhet. En aspekt av detta var att det rådde osäkerhet i vilken utsträckning

verksamheten skulle kunna finansieras via externa medel, exempelvis statliga bidrag.

Ett antal möten hölls med kommunchef och den politiska ledningen för att diskutera

ett eventuellt ekonomiskt stöd. Som en följd av detta och att verksamheten ansågs

utgöra ett starkt komplement till kommunens egna insatser för äldre, beslutade

fullmäktige att från och med budgetåret 2023 att avsätta 100 000 kronor per år för ett

verksamhetsbidrag. Beloppet är budgeterat inom kommungemensamma medel.

Beloppet har dock inte betalats ut i väntan på ett nytt samarbetsavtal, men då avtalet

ännu inte är färdigt önskar GSSam att få ta del av 2023 års medel med hänvisning till



Kommunstyrelsen Protokoll

Sammanträdesdatum:2024-03-11

Ordförandens signatur Justerarens signatur Utdragsbestyrkande

tidigare diskussioner, den bilagda verksamhetsberättelsen samt att medel finns avsatta

i Framtidsplan 2023.

Mot bakgrund av ovanstående föreslår förvaltningen att verksamhetsbidrag om 100 tkr

betalas ut till GSSam för 2023 års verksamhet.

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2024-01-05

2. Verksamhetsbeskrivning GSSam

Tjänsteförslag
1. Bevilja Gnesta SeniorSamverkan bidrag om 100 000 kronor för 2023 års

verksamhet.

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen bifaller tjänsteförslaget.

Daniel Wohlgemuth (MP), Håkan Ekstrand (C), Anna Ekström (M), Ingrid Jerneborg

Glimne (M), Jörgen Dahlgren (SD), Oskar Sulin (V), Kim Jarl (M) och Jesper

Hammarlund (S) bifaller det framskrivna förslaget.

Beslutsgång
Kommunstyrelsen bifaller ordförandens förslag.

Sändlista
~ Kommunchef

~ Gnesta SeniorSamverkan
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Sammanträdesdatum: 2024-03-11
Diarienummer: KS.2024.127

§ 24

Extrainsatt kommunstyrelsesammanträde

Beslut
1. Kommunstyrelsen beslutar om ett extra sammanträde, måndag den 25 mars

2024 kl. 16.00 i lokal Frösjön/Lockvattnet, Västra Storgatan 15 Gnesta.

Sammanfattning av ärendet
Det finns ett behov av att kommunstyrelsen sammanträder vid ytterligare ett tillfälle i

mars 2024, därför föreslås kommunstyrelsen att besluta om ett extrainsatt

sammanträde måndag den 25 mars 2024, kl. 16.00 i lokal Frösjön/Lockvattnet Västra

Storgatan 15 i Gnesta.

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2024-03-01

Tjänsteförslag
1. Kommunstyrelsen beslutar om ett extra sammanträde, måndag den 25 mars

2024 kl. 16.00 i lokal Frösjön/Lockvattnet, Västra Storgatan 15 Gnesta.

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen bifaller tjänsteförslaget.

Beslutsgång
Kommunstyrelsen bifaller ordförandens förslag.

Sändlista
~ Kommunstyrelsen

~ Kommunsekreterare

~ Hemsidan
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Sammanträdesdatum: 2024-03-11
Diarienummer: KS.2024.12

§ 25

Redovisning delegationsbeslut

Beslut
1. Lägga handlingarna till ärendet

Sammanfattning av ärendet
Kommunstyrelsen har överlåtit sin beslutanderätt till tjänsteman enligt av 
kommunstyrelsens antagen delegationsordning. Dessa beslut skall redovisas till 
kommunstyrelsen. Redovisningen innebär inte att kommunstyrelsen får ompröva eller 
fastställa delegeringsbesluten. Däremot står det kommunstyrelsen fritt att återkalla 
lämnad delegering.

Delegationsbesluten i sin helhet finns tillgängliga hos kommunledningskontoret. Tiden 
för överklagande av beslut som fattats med stöd av delegationen börjar löpa fr.o.m att 
kommunstyrelsens protokoll justerats och anslagsbevis är uppsatt på kommunens 
anslagstavla. Detta gäller dock inte myndighetsärenden där tiden börjar löpa från det 
datum då sökanden fått del av besluten.

Från och med maj 2013 innehåller inte redovisningen av delegationsbeslut uppgifter 
om vem som initierat respektive delegationsbeslut. Eftersom uppgift om initierare
(namn och adress) kan omfattas av sekretess i vissa ärenden och då personer med 
skyddad identitet inte ska röjas, har dessa uppgifter tagits bort.

~ Förteckning över delegationsbeslut 2023-11-08 – 2024-02-27

~ Förteckning delegationsbeslut

~ Anställningar 1 november 2023 - 1 januari 2024

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att lägga handlingarna till ärendet.

Beslutsgång
Kommunstyrelsen bifaller ordförandens förslag.
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Sändlista
~ Akten
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§ 26

Anmälningsärenden kommunstyrelsen

Beslut
1. Lägga handlingarna till ärendet.

Sammanfattning av ärendet
Information och meddelanden som inkommer till kommunen och som 
kommunledningskontoret bedömer vara av vikt att redovisa för kommunstyrelsen, 
utgör anmälningsärenden. Anmälningsärendena i sin helhet finns tillgängliga hos 
kanslienheten samt hos sekreteraren under sammanträdet.

~ Protokoll överförmyndarnämnden 2024-01-16

~ Protokoll överförmyndarnämnden 2024-02-13

~ Protokoll Gnesta Förvaltnings AB 2023-11-23

~ Protokoll Gnestahem AB 2023-11-30

~ Protokoll Gnesta Centrumfastigheter AB 2023-10-23

~ Protokoll Gnesta Centrumfastigheter AB 2023-11-20

~ Protokoll Gnesta Centrumfastigheter AB 2023-12-11

~ Protokoll Gnesta Centrumfastigheter AB 2024-01-22

~ Mötesanteckningar från sammanträde planeringsberedningen 2023-10-23

~ Mötesanteckningar från sammanträde med planeringsberedningen 2024-02-26 

~ Mötesanteckningar kommunala pensionärsrådet 2023-11-16

~ Överenskommelse - Insatser inom området psykisk hälsa och suicidprevention 

2024 - SKR2023/02168

~ Region Sörmland - Revisionen - Hjälpmedelscentralens lagerhantering
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~ Protokoll Nämnden för samverkan kring socialtjänst och vård 2023-12-14, Politiska

sammanträden och möteshandlingar - Möten - Nämnden för samverkan kring

socialtjänst och vård (2023-12-14) (360online.com)

~ Protokoll Gemensamma Patientnämnden 2023-12-01

~ Utdrag från regionfullmäktige 2023-11-21 - Aktivitetsplan 2024 inom kulturplan

Sörmland 2023-2026 KALLELSE (360online.com)

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att lägga handlingarna till ärendet.

Beslutsgång
Kommunstyrelsen bifaller ordförandens förslag.

Sändlista
~ Akten
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§ 27

Kommunchefen informerar

Sammanfattning av ärendet
Rekrytering kommunikationschef

Kommungemensamt handslag för välfärdsutveckling genom digitalisering (SKR).

Tillsammans är vi STARK, STrategiskt ARbete i Kommuner. Sörmland och

Västmanland samt Mälardalens Universitet.

Sändlista
~ Akten
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Upprops- och omröstningslista, kommunstyrelsen 
 

   

     

    

 
 

  

       

       

Datum:  20240311 
 

      

       
  

 
Närvarande 

Tjänstgörande ers. 
 Ärende nr  Ärende nr 

 JA NEJ  JA NEJ AVSTÅR JA NEJ AVSTÅR 

Lundin Linda, Ordförande S X         

Ekström Anna, 1:e vice ordförande M X         

Ekstrand Håkan, 2:e vice ordförande V X         

Lindström Petra, Ledamot S X         

Woll Svedén, Isabelle, Ledamot S  X Ann-Sofie Karlsson       

Hammarlund Jesper, Ledamot S X         

Jerneborg Glimne Ingrid, Ledamot M X § 3-4 Sibylle Ekengren       

Jarl Kim, Ledamot M X         

Lundberger Diana, Ledamot KD X         

Dahlgren Jörgen, Ledamot SD X         

Tomtlund Christian, Ledamot SD X         

Sulin, Oskar, ledamot V X         

Wohlgemuth Daniel, Ledamot MP X         

          

Karlsson Ann-Sofie, Ersättare S X         

Westerlund, Nathalie, Ersättare S  X        

Ekengren Sibylle, Ersättare M X         

Anderson Sven, Ersättare M X         

Andersson Andreas, Ersättare C 
X § 1, 3 -

27 

       

Fridlund Johanna, Ersättare SD  X        

Sicking Per, Ersättare V X         
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Upprops- och omröstningslista, kommunstyrelsen 
 

   

     

    

 
 

  

       

       

Datum:  20240311 
 

      

       

 

 

 

 

S-M-C-MP     

M-S-C-L-KD 

SD-M-KD-L-C-S-V-MP 

C-L-KD-M-S 

V-MP-C-L-KD-S-M-SD 

MP-V-C-L-S-M-KD-SD 

L-C-KD-M-S -MP 

KD- C-L-M-S 

 



 

Särskilt Yttrande  
 

Angående ärendet:  
 
Motion – Upphandling i Gnesta 
 
Diarienummer KS.2022.89 
 
 
Miljöpartiet de Gröna i Gnesta anser att upphandlingar, rätt använda, utgör ett av den 
offentliga sektorns viktigaste verktyg för en hållbar utveckling.  Vi menar att Gnesta 
kommun idag inte utnyttjar dessa möjligheter. 
 
I en hållbar upphandling tas inte bara hänsyn till de fördelar som uppstår för den egna 
organisationen utan hänsyn tas även till ekonomiska, ekologiska och sociala effekter på 
samhället i sin helhet. Det lönar sig såväl för ekonomin som för samhället att ställa 
hållbarhetskrav i offentlig upphandling. 
 
Enligt Upphandlingsmyndigheten omfattar en ”hållbar upphandling” inte bara 
miljöpåverkan utan avser den bredare definitionen av hållbarhet som inkluderar den 
sociala och ekonomiska dimensionen. En upphandlande myndighet har frihet att 
definiera och bestämma bland annat vad som ska upphandlas och vilka mervärden som 
ska premieras så länge som de grundläggande principerna för upphandling följs. 
Upphandlingsmyndigheten har bedömt att det går att ställa drivande krav, som går utöver 
EU-harmoniserad lagstiftning. 
 
I regeringens nationella upphandlingsstrategi betonas vikten av helhetssyn, 
livscykelperspektiv och hållbarhetshänsyn i de olika faserna av offentliga inköp. Genom 
att arbeta strategiskt med inköpen kan effektiva, effektfulla och goda offentliga affärer 
skapas. Strategin betonar bland annat vikten av att integrera och tydliggöra inköpens roll 
i verksamhetens styr- och ledningssystem för att skapa förutsättningar för att använda 
inköpen som ett strategiskt verktyg för att uppnå målen i Agenda 2030. 
 
Miljöpartiet menar att Gnesta kommun idag inte tar tillvara de möjligheter att påverka 
utvecklingen i en hållbar riktning som ett aktivt arbete med upphandlingar ger möjlighet 
till. Det framgår av svaret på motionen att den styrande minoriteten anser att det är för 
kostsamt att inom kommunen ha egen kompetens att genomföra upphandlingar. Vi 
menar att det i så fall är särskilt viktigt att tydliga riktlinjer ges till den organisation som 
får i uppdrag att genomföra upphandlingar för kommunens räkning. Mot denna bakgrund 
anser vi i Miljöpartiet att det är oroande att kommunens upphandlingspolicy är daterad 
2013 och innehåller en rad referenser till dokument som inte längre gäller. Frågan är med 
vilken tydlighet vi har möjlighet att styra inriktningen för de upphandlingar som 
genomförs för kommunens räkning? 
 
I den utdaterade upphandlingspolicyn från 2013 går att utläsa att: ”Kommunen har som 
målsättning att använda sig av Miljöstyrningsrådets miljökriterier på ”spjutspetsnivå” 
när så är möjligt.” Vi ställer oss frågan vid hur många tillfällen sedan 2013 upphandlingar 



 
på spjutspetsnivå vad gäller hållbarhet har genomförts i upphandlingar för kommunens 
räkning? 
 
Vi ser fram emot ett initiativ i KS för att arbeta fram moderna styrdokument så att 
upphandlingar kan ges den betydelse för en hållbar utveckling de skulle kunna ha. 
 
Källor: 
 

https://www.gnesta.se/download/18.59d477d3162f15571d1ec73/1531140876645/Upphandlingspolicy%20i%
20Gnesta%20kommun.pdf 

 
https://www.upphandlingsmyndigheten.se/om-hallbar-upphandling/ 

 
 

Daniel Wohlgemuth  
Representant i kommunstyrelsen   
för Miljöpartiet de Gröna i Gnesta 
 
 



 

Reservation  
 

Angående ärendet: Motion – Förbättra företagsklimatet i Gnesta 
 

Diarienummer KS.2023.247 
 

Miljöpartiet de Gröna i Gnesta anser att denna motion skulle bifallas. 
 

Motionens genomförande skulle innebära ett kostnadsfritt ställningstagande för ett 
trevligare centrum och bättre möjligheter till centrumhandel genom att införa ”Miljözon 1” 
på det vägavsnitt som har Gnesta kommuns sämsta luftkvalitet. 
 
Det finns mycket litet att förlora eftersom ”Miljözon 1” enbart inkluderar de allra sämsta 
lastbilarna som finns på vägarna och dessutom medger undantag för transporter som 
motiveras av särskilda behov. I tjänsteskrivelsen från förvaltningen beskrivs felaktigt att 
Miljözon 1 även skulle omfatta personbilar.  
 
Det finns en påtaglig risk att det kommer att uppstå en koncentration av ”de sämsta 
fordonen” till de orter som inte exkluderar dem genom att införa miljözoner och det kan 
förväntas att alltfler kommuner de närmaste åren kommer att införa miljözoner för att 
skydda sina medborgare. 
 
Inklippt bild visar att Gnesta tätort idag knappt klarar luftkvalitékraven på den avsedda 
sträckan och det är rimligt att tro att framtida förtätning (t ex exploatering av 
Mejeritomten och byggande av en ny butik där Godsmagasinet står idag) kommer att göra 
situationen ännu sämre. 
 

 
 

Daniel Wohlgemuth 

Representant i kommunstyrelsen – för Miljöpartiet de Gröna i Gnesta 



 

Särskilt Yttrande  
 

Angående ärendet:  
 
Ianspråktagande av investeringsmedel 2024 – 
Vattenförsörjningsprojekt i Gnesta tätort 
 
Diarienummer KS.2019.128 
 
Eftersom VA-taxan berör många och samtidigt är omdiskuterad är det viktigt med 
transparens i processer som rör investeringar i VA-nätet. Därför tycker vi att det är 
anmärkningsvärt att investeringsplanen varken är bilagd till beslutet eller finns att hitta 
på kommunens hemsida. 
 
Förnyelseplanen är också viktig för att man ska förstå gjorda prioriteringar och för att öka 
förståelsen för taxan i kollektivet. 
 
Trots investeringar under 2024 som omfattar 27 miljoner kronor blir inte ledningsnätet 
bättre. Förnyelsetakten är ett begrepp som behöver diskuteras och kommuniceras. 
 
Sedan 2019 har vissa projekt försenats och då kommer en omprioritering att behöva 
göras. Främst gäller det att uppdimensionering för att kunna ansluta t.ex. det planerade 
projektet Vackerby Trädgårdsstad borde nedprioriteras till förmån för att bli av med 
ovidkommande vatten som stör reningsprocesser idag. 
 
Miljöpartiet de gröna i Gnesta vill se Förnyelseplanen och Investeringsplanen för att 
kunna se att det finns en röd tråd och en helhet i planeringen som gör att vi använder våra 
begränsade medel på rätt ställe och vid rätt tidpunkt. 
 
 
 
 
 

Daniel Wohlgemuth  
Representant i kommunstyrelsen   
för Miljöpartiet de Gröna i Gnesta 
 
 



 

Reservation:  
 

Angående ärendet  
”Verksamhetsplan kommunstyrelsen” 
 

Diarienummer: KS.2023.385 
 

Kommunstyrelsens verksamhetsplan för 2024 utgör ett viktigt styrdokument för 
kommunen och då Miljöpartiet anser att det finns betydande svagheter i den framtagna 
planen väljer vi att reservera oss mot beslutet. 
 
Klimatutmaningen syns knappt i planen 
År 2023 blev globalt sett det varmaste år som uppmätts. Målen i Parisavtalet ser alltmer 
omöjliga ut att uppnå och med dagens politik kommer den globala uppvärmningen 
hamna 3 grader över förindustriell nivå under detta århundrade – allt enligt den senaste 
Unep, FN:s miljöorgan. Mot denna bakgrund anser Miljöpartiet att det är orimligt att 
arbetet med att minska klimatutsläppen i Gnesta knappt ges något utrymme i 
Kommunstyrelsens verksamhetsplan för 2024.  
 
Viktiga utredningar försenas gång på gång  
Miljöpartiet menar också att det är anmärkningsvärt att uppdraget till förvaltningen att 
revidera kommunens Miljö- och hållbarhetsplan gång på gång skjuts på framtiden. 
Förseningen är bekymrande mot bakgrund av att den nuvarande planen är antagen för tio 
år sedan och den oroande utveckling som skett på klimat- och miljöområdet samt att den 
styrande koalitionen vid upprepade tillfällen de senaste åren uppgett att planen är på väg 
att tas fram. Senast på Kommunstyrelsens möte den 9 oktober 2023 aviserades att 
företrädare för partierna skulle bjudas in till samtal om planens inriktning samt att 
planen skulle färdigställas under första kvartalet 2024. I Kommunstyrelsens 
verksamhetsplan för 2024 har färdigställandet av planen ännu en gång skjutits fram - 
denna gång till årsskiftet 2024/25. Miljöpartiet vill understryka vikten av att den nya 
Miljö- och hållbarhetsplanen – när den än kommer - har mätbara och uppföljningsbara 
mål så att den kan bli ett effektivt verktyg för kommunens alla verksamheter.  
 
Frånvaro av demokratiperspektiv 
I Kommunstyrelsens verksamhetsplan för 2024 saknas ett demokratiperspektiv. Gnestas 
invånare beskrivs genomgående som kunder, brukare och arbetstagare och aldrig som 
demokratiska medborgare. Avsnittet avspeglar att den styrande koalitionen i Gnesta idag 
saknar en politisk ambition när det gäller att involvera och inkludera invånarna i 
demokratiska processer mellan valen. Kommunen saknar såväl en policy som ett 
strategiskt arbete på området. Miljöpartiet vill gärna peka på att det i samband med 
förberedelserna inför framtagande av den nya översiktsplanen kommer att öppnas väldigt 
goda möjligheter att på ett strukturerat sätt föra dialog med kommunens invånare i 
viktiga samhällsfrågor. Här hoppas vi att den styrande koalitionen ser och tar denna 
möjlighet. Vi i Miljöpartiet medverkar gärna i utformningen av ett sådant arbete. 
 
Klimatanpassning ges inget utrymme 
Framtidsplanen behandlar på ett förtjänstfullt sätt frågor om civil beredskap på olika 
områden. Samtidigt saknas en diskussion kring frågor om åtgärder för klimatanpassning. 
Om detta avspeglar en nedprioritering från den styrande koalitionens sida är det mycket 
oroande för oss alla som bor i kommunen. 



 
 
Centrumprojektet riskerar att hamna snett  
I Kommunstyrelsens verksamhetsplan för 2024 står att: ”Centrumkvarteret i Gnesta tätort 
ska utvecklas till ett gemytlig kvarter där stationssamhällets charm tas till vara och goda 
möjligheter för butiker och boende skapas”. Miljöpartiet befarar dock att projektet idag rör 
sig i en riktning som inte motsvarar ambitionen om ett ”gemytligt kvarter där 
stationssamhällets charm tas till vara”. Det finns en risk att ekonomiska realiter kommer 
att övertrumfa harmoniseringen med det småskaliga stationssamhället när det kommer 
till gestaltningen av det nya kvarteret. Det är också högst olyckligt att det i nuvarande 
planering av det nya centrumkvarteret inte ryms en mataffär i det läge där Coop idag 
ligger. En mataffär med just denna placering är en viktig trygghetsfaktor som lyser upp 
och välkomnar besökare vid entrén till Gnesta från tågstationen. 
 
Miljöpartiet anser att det behöver göras ett ordentligt omtag kring planerna för 
centrumutvecklingen och att det finns ett antal nya faktorer som behöver vägas in. Sedan 
planförslaget togs fram har en stor mängd ny information tillkommit samtidigt som ett 
antal grundläggande förutsättningar har förändrats. Några exempel är: 
 

• Kulturmiljöanalysen som blev färdig förra året. 
• Parkeringsutredningen som borde varit en viktig pusselbit för planarbetet blev 

färdig 2023. 
• En rad helt grundläggande planer som ännu saknas t.ex. Energiplan, 

Vattentjänstplan och Strategi för tätortsnära Grön infrastruktur. 
• Vattenförsörjningen som blir färdig tidigast 2027 samtidigt som avloppsreningen 

redan ligger nära gränsen för vad den klarar av kapacitetsmässigt.  
• Mejeritomten som inte är en del av den befintliga planen. 
• Den osäkerhet som råder kring elförsörjningen och om elen kommer att räcka till 

alla de projekt som nu planeras i Gnesta tätort. 
 
Stationssamhället Gnesta och inte minst centrumkvarteret utgör en känslig kulturmiljö 
och är samtidigt ett kulturellt och kommersiellt nav för hela Gnesta kommun. Alla 
förändringar som påverkar denna miljö bör genomföras med försiktighet och betydande 
hänsyn. 
 
 
 
 
 

Daniel Wohlgemuth  
Representant i kommunstyrelsen   
för Miljöpartiet de Gröna i Gnesta 
 



 

Särskilt Yttrande  
 

Angående ärendet:  
 

Återrapportering av uppdrag att utreda cykel som personalförmån   
 

Diarienummer KS.2023.301 
 
 

Miljöpartiet de Gröna i Gnesta anser att återrapporteringen av uppdraget att utreda 
införande av Cykel som personalförmån har tagit en orimligt lång tid att genomföra. Vi 
anser detta inte minst mot bakgrund av att ett antal andra kommuner redan genomför 
liknande projekt och att det därmed borde finnas gott om befintliga underlag som belyser 
eventuella frågeställningar.  
 
Frågan om att införa cykel som personalförmån väcktes av Miljöpartiet genom en motion 
som lämnades 2019. Motionen anmäldes och skickades till Kommunstyrelsen för 
beredning 2019-12-05 (Dnr: KS.2019.315) 
 
2021 beslutade kommunfullmäktige att motionen skulle anses besvarad då förvaltningen 
fått i uppdrag att utreda cykel som personalförmån inom ramen för Framtidsplan 2021-
2023 ( 2021-11-08 Dnr: KS.2019.315). 
 
Vid ett möte i personalutskottet i september 2023 redogjorde Sebastian Eklöf, HR-partner, 
för utredningen som genomförts kring cykelförmån. Diskussioner fördes i utskottet kring 
försäkringsfrågorna och ansvarsfördelningen mellan leverantörens försäkringar och 
arbetstagarens och frågan återremitterades för fördjupad analys” (2023-09-12, ”§ 33 
Cykelförmån). 
 
Nu när uppdraget att utreda cykel som personalförmån till sist har redovisats för 
Kommunstyrelsen på mötet den 11 mars 2024 och när förvaltningen i sitt tjänsteutlåtande 
inte ser några hinder för att införa förmånen i Gnesta kommun ser Miljöpartiet med 
tillförsikt fram mot den styrande minoritetens nästa steg i frågan. 
 
 
 

Daniel Wohlgemuth  
Representant i kommunstyrelsen   
för Miljöpartiet de Gröna i Gnesta 
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Reservation:  
 


Angående ärendet  
”Verksamhetsplan kommunstyrelsen” 
 


Diarienummer: KS.2023.385 
 


Kommunstyrelsens verksamhetsplan för 2024 utgör ett viktigt styrdokument för 
kommunen och då Miljöpartiet anser att det finns betydande svagheter i den framtagna 
planen väljer vi att reservera oss mot beslutet. 
 
Klimatutmaningen syns knappt i planen 
År 2023 blev globalt sett det varmaste år som uppmätts. Målen i Parisavtalet ser alltmer 
omöjliga ut att uppnå och med dagens politik kommer den globala uppvärmningen 
hamna 3 grader över förindustriell nivå under detta århundrade – allt enligt den senaste 
Unep, FN:s miljöorgan. Mot denna bakgrund anser Miljöpartiet att det är orimligt att 
arbetet med att minska klimatutsläppen i Gnesta knappt ges något utrymme i 
Kommunstyrelsens verksamhetsplan för 2024.  
 
Viktiga utredningar försenas gång på gång  
Miljöpartiet menar också att det är anmärkningsvärt att uppdraget till förvaltningen att 
revidera kommunens Miljö- och hållbarhetsplan gång på gång skjuts på framtiden. 
Förseningen är bekymrande mot bakgrund av att den nuvarande planen är antagen för tio 
år sedan och den oroande utveckling som skett på klimat- och miljöområdet samt att den 
styrande koalitionen vid upprepade tillfällen de senaste åren uppgett att planen är på väg 
att tas fram. Senast på Kommunstyrelsens möte den 9 oktober 2023 aviserades att 
företrädare för partierna skulle bjudas in till samtal om planens inriktning samt att 
planen skulle färdigställas under första kvartalet 2024. I Kommunstyrelsens 
verksamhetsplan för 2024 har färdigställandet av planen ännu en gång skjutits fram - 
denna gång till årsskiftet 2024/25. Miljöpartiet vill understryka vikten av att den nya 
Miljö- och hållbarhetsplanen – när den än kommer - har mätbara och uppföljningsbara 
mål så att den kan bli ett effektivt verktyg för kommunens alla verksamheter.  
 
Frånvaro av demokratiperspektiv 
I Kommunstyrelsens verksamhetsplan för 2024 saknas ett demokratiperspektiv. Gnestas 
invånare beskrivs genomgående som kunder, brukare och arbetstagare och aldrig som 
demokratiska medborgare. Avsnittet avspeglar att den styrande koalitionen i Gnesta idag 
saknar en politisk ambition när det gäller att involvera och inkludera invånarna i 
demokratiska processer mellan valen. Kommunen saknar såväl en policy som ett 
strategiskt arbete på området. Miljöpartiet vill gärna peka på att det i samband med 
förberedelserna inför framtagande av den nya översiktsplanen kommer att öppnas väldigt 
goda möjligheter att på ett strukturerat sätt föra dialog med kommunens invånare i 
viktiga samhällsfrågor. Här hoppas vi att den styrande koalitionen ser och tar denna 
möjlighet. Vi i Miljöpartiet medverkar gärna i utformningen av ett sådant arbete. 
 
Klimatanpassning ges inget utrymme 
Framtidsplanen behandlar på ett förtjänstfullt sätt frågor om civil beredskap på olika 
områden. Samtidigt saknas en diskussion kring frågor om åtgärder för klimatanpassning. 
Om detta avspeglar en nedprioritering från den styrande koalitionens sida är det mycket 
oroande för oss alla som bor i kommunen. 







 
 
Centrumprojektet riskerar att hamna snett  
I Kommunstyrelsens verksamhetsplan för 2024 står att: ”Centrumkvarteret i Gnesta tätort 
ska utvecklas till ett gemytlig kvarter där stationssamhällets charm tas till vara och goda 
möjligheter för butiker och boende skapas”. Miljöpartiet befarar dock att projektet idag rör 
sig i en riktning som inte motsvarar ambitionen om ett ”gemytligt kvarter där 
stationssamhällets charm tas till vara”. Det finns en risk att ekonomiska realiter kommer 
att övertrumfa harmoniseringen med det småskaliga stationssamhället när det kommer 
till gestaltningen av det nya kvarteret. Det är också högst olyckligt att det i nuvarande 
planering av det nya centrumkvarteret inte ryms en mataffär i det läge där Coop idag 
ligger. En mataffär med just denna placering är en viktig trygghetsfaktor som lyser upp 
och välkomnar besökare vid entrén till Gnesta från tågstationen. 
 
Miljöpartiet anser att det behöver göras ett ordentligt omtag kring planerna för 
centrumutvecklingen och att det finns ett antal nya faktorer som behöver vägas in. Sedan 
planförslaget togs fram har en stor mängd ny information tillkommit samtidigt som ett 
antal grundläggande förutsättningar har förändrats. Några exempel är: 
 


• Kulturmiljöanalysen som blev färdig förra året. 
• Parkeringsutredningen som borde varit en viktig pusselbit för planarbetet blev 


färdig 2023. 
• En rad helt grundläggande planer som ännu saknas t.ex. Energiplan, 


Vattentjänstplan och Strategi för tätortsnära Grön infrastruktur. 
• Vattenförsörjningen som blir färdig tidigast 2027 samtidigt som avloppsreningen 


redan ligger nära gränsen för vad den klarar av kapacitetsmässigt.  
• Mejeritomten som inte är en del av den befintliga planen. 
• Den osäkerhet som råder kring elförsörjningen och om elen kommer att räcka till 


alla de projekt som nu planeras i Gnesta tätort. 
 
Stationssamhället Gnesta och inte minst centrumkvarteret utgör en känslig kulturmiljö 
och är samtidigt ett kulturellt och kommersiellt nav för hela Gnesta kommun. Alla 
förändringar som påverkar denna miljö bör genomföras med försiktighet och betydande 
hänsyn. 
 
 
 
 
 


Daniel Wohlgemuth  
Representant i kommunstyrelsen   
för Miljöpartiet de Gröna i Gnesta 
 








 


Reservation  
 


Angående ärendet: Motion – Förbättra företagsklimatet i Gnesta 
 


Diarienummer KS.2023.247 
 


Miljöpartiet de Gröna i Gnesta anser att denna motion skulle bifallas. 
 


Motionens genomförande skulle innebära ett kostnadsfritt ställningstagande för ett 
trevligare centrum och bättre möjligheter till centrumhandel genom att införa ”Miljözon 1” 
på det vägavsnitt som har Gnesta kommuns sämsta luftkvalitet. 
 
Det finns mycket litet att förlora eftersom ”Miljözon 1” enbart inkluderar de allra sämsta 
lastbilarna som finns på vägarna och dessutom medger undantag för transporter som 
motiveras av särskilda behov. I tjänsteskrivelsen från förvaltningen beskrivs felaktigt att 
Miljözon 1 även skulle omfatta personbilar.  
 
Det finns en påtaglig risk att det kommer att uppstå en koncentration av ”de sämsta 
fordonen” till de orter som inte exkluderar dem genom att införa miljözoner och det kan 
förväntas att alltfler kommuner de närmaste åren kommer att införa miljözoner för att 
skydda sina medborgare. 
 
Inklippt bild visar att Gnesta tätort idag knappt klarar luftkvalitékraven på den avsedda 
sträckan och det är rimligt att tro att framtida förtätning (t ex exploatering av 
Mejeritomten och byggande av en ny butik där Godsmagasinet står idag) kommer att göra 
situationen ännu sämre. 
 


 
 


Daniel Wohlgemuth 


Representant i kommunstyrelsen – för Miljöpartiet de Gröna i Gnesta 








 


Särskilt Yttrande  
 


Angående ärendet:  
 
Ianspråktagande av investeringsmedel 2024 – 
Vattenförsörjningsprojekt i Gnesta tätort 
 
Diarienummer KS.2019.128 
 
Eftersom VA-taxan berör många och samtidigt är omdiskuterad är det viktigt med 
transparens i processer som rör investeringar i VA-nätet. Därför tycker vi att det är 
anmärkningsvärt att investeringsplanen varken är bilagd till beslutet eller finns att hitta 
på kommunens hemsida. 
 
Förnyelseplanen är också viktig för att man ska förstå gjorda prioriteringar och för att öka 
förståelsen för taxan i kollektivet. 
 
Trots investeringar under 2024 som omfattar 27 miljoner kronor blir inte ledningsnätet 
bättre. Förnyelsetakten är ett begrepp som behöver diskuteras och kommuniceras. 
 
Sedan 2019 har vissa projekt försenats och då kommer en omprioritering att behöva 
göras. Främst gäller det att uppdimensionering för att kunna ansluta t.ex. det planerade 
projektet Vackerby Trädgårdsstad borde nedprioriteras till förmån för att bli av med 
ovidkommande vatten som stör reningsprocesser idag. 
 
Miljöpartiet de gröna i Gnesta vill se Förnyelseplanen och Investeringsplanen för att 
kunna se att det finns en röd tråd och en helhet i planeringen som gör att vi använder våra 
begränsade medel på rätt ställe och vid rätt tidpunkt. 
 
 
 
 
 


Daniel Wohlgemuth  
Representant i kommunstyrelsen   
för Miljöpartiet de Gröna i Gnesta 
 
 








 


Särskilt Yttrande  
 


Angående ärendet:  
 
Motion – Upphandling i Gnesta 
 
Diarienummer KS.2022.89 
 
 
Miljöpartiet de Gröna i Gnesta anser att upphandlingar, rätt använda, utgör ett av den 
offentliga sektorns viktigaste verktyg för en hållbar utveckling.  Vi menar att Gnesta 
kommun idag inte utnyttjar dessa möjligheter. 
 
I en hållbar upphandling tas inte bara hänsyn till de fördelar som uppstår för den egna 
organisationen utan hänsyn tas även till ekonomiska, ekologiska och sociala effekter på 
samhället i sin helhet. Det lönar sig såväl för ekonomin som för samhället att ställa 
hållbarhetskrav i offentlig upphandling. 
 
Enligt Upphandlingsmyndigheten omfattar en ”hållbar upphandling” inte bara 
miljöpåverkan utan avser den bredare definitionen av hållbarhet som inkluderar den 
sociala och ekonomiska dimensionen. En upphandlande myndighet har frihet att 
definiera och bestämma bland annat vad som ska upphandlas och vilka mervärden som 
ska premieras så länge som de grundläggande principerna för upphandling följs. 
Upphandlingsmyndigheten har bedömt att det går att ställa drivande krav, som går utöver 
EU-harmoniserad lagstiftning. 
 
I regeringens nationella upphandlingsstrategi betonas vikten av helhetssyn, 
livscykelperspektiv och hållbarhetshänsyn i de olika faserna av offentliga inköp. Genom 
att arbeta strategiskt med inköpen kan effektiva, effektfulla och goda offentliga affärer 
skapas. Strategin betonar bland annat vikten av att integrera och tydliggöra inköpens roll 
i verksamhetens styr- och ledningssystem för att skapa förutsättningar för att använda 
inköpen som ett strategiskt verktyg för att uppnå målen i Agenda 2030. 
 
Miljöpartiet menar att Gnesta kommun idag inte tar tillvara de möjligheter att påverka 
utvecklingen i en hållbar riktning som ett aktivt arbete med upphandlingar ger möjlighet 
till. Det framgår av svaret på motionen att den styrande minoriteten anser att det är för 
kostsamt att inom kommunen ha egen kompetens att genomföra upphandlingar. Vi 
menar att det i så fall är särskilt viktigt att tydliga riktlinjer ges till den organisation som 
får i uppdrag att genomföra upphandlingar för kommunens räkning. Mot denna bakgrund 
anser vi i Miljöpartiet att det är oroande att kommunens upphandlingspolicy är daterad 
2013 och innehåller en rad referenser till dokument som inte längre gäller. Frågan är med 
vilken tydlighet vi har möjlighet att styra inriktningen för de upphandlingar som 
genomförs för kommunens räkning? 
 
I den utdaterade upphandlingspolicyn från 2013 går att utläsa att: ”Kommunen har som 
målsättning att använda sig av Miljöstyrningsrådets miljökriterier på ”spjutspetsnivå” 
när så är möjligt.” Vi ställer oss frågan vid hur många tillfällen sedan 2013 upphandlingar 







 
på spjutspetsnivå vad gäller hållbarhet har genomförts i upphandlingar för kommunens 
räkning? 
 
Vi ser fram emot ett initiativ i KS för att arbeta fram moderna styrdokument så att 
upphandlingar kan ges den betydelse för en hållbar utveckling de skulle kunna ha. 
 
Källor: 
 


https://www.gnesta.se/download/18.59d477d3162f15571d1ec73/1531140876645/Upphandlingspolicy%20i%
20Gnesta%20kommun.pdf 


 
https://www.upphandlingsmyndigheten.se/om-hallbar-upphandling/ 


 
 


Daniel Wohlgemuth  
Representant i kommunstyrelsen   
för Miljöpartiet de Gröna i Gnesta 
 
 








 


Särskilt Yttrande  
 


Angående ärendet:  
 


Återrapportering av uppdrag att utreda cykel som personalförmån   
 


Diarienummer KS.2023.301 
 
 


Miljöpartiet de Gröna i Gnesta anser att återrapporteringen av uppdraget att utreda 
införande av Cykel som personalförmån har tagit en orimligt lång tid att genomföra. Vi 
anser detta inte minst mot bakgrund av att ett antal andra kommuner redan genomför 
liknande projekt och att det därmed borde finnas gott om befintliga underlag som belyser 
eventuella frågeställningar.  
 
Frågan om att införa cykel som personalförmån väcktes av Miljöpartiet genom en motion 
som lämnades 2019. Motionen anmäldes och skickades till Kommunstyrelsen för 
beredning 2019-12-05 (Dnr: KS.2019.315) 
 
2021 beslutade kommunfullmäktige att motionen skulle anses besvarad då förvaltningen 
fått i uppdrag att utreda cykel som personalförmån inom ramen för Framtidsplan 2021-
2023 ( 2021-11-08 Dnr: KS.2019.315). 
 
Vid ett möte i personalutskottet i september 2023 redogjorde Sebastian Eklöf, HR-partner, 
för utredningen som genomförts kring cykelförmån. Diskussioner fördes i utskottet kring 
försäkringsfrågorna och ansvarsfördelningen mellan leverantörens försäkringar och 
arbetstagarens och frågan återremitterades för fördjupad analys” (2023-09-12, ”§ 33 
Cykelförmån). 
 
Nu när uppdraget att utreda cykel som personalförmån till sist har redovisats för 
Kommunstyrelsen på mötet den 11 mars 2024 och när förvaltningen i sitt tjänsteutlåtande 
inte ser några hinder för att införa förmånen i Gnesta kommun ser Miljöpartiet med 
tillförsikt fram mot den styrande minoritetens nästa steg i frågan. 
 
 
 


Daniel Wohlgemuth  
Representant i kommunstyrelsen   
för Miljöpartiet de Gröna i Gnesta 
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Upprops- och omröstningslista, kommunstyrelsen 
 


   


     


    


 
 


  


       


       


Datum:  20240311 
 


      


       
  


 
Närvarande 


Tjänstgörande ers. 
 Ärende nr  Ärende nr 


 JA NEJ  JA NEJ AVSTÅR JA NEJ AVSTÅR 


Lundin Linda, Ordförande S X         


Ekström Anna, 1:e vice ordförande M X         


Ekstrand Håkan, 2:e vice ordförande V X         


Lindström Petra, Ledamot S X         


Woll Svedén, Isabelle, Ledamot S  X Ann-Sofie Karlsson       


Hammarlund Jesper, Ledamot S X         


Jerneborg Glimne Ingrid, Ledamot M X § 3-4 Sibylle Ekengren       


Jarl Kim, Ledamot M X         


Lundberger Diana, Ledamot KD X         


Dahlgren Jörgen, Ledamot SD X         


Tomtlund Christian, Ledamot SD X         


Sulin, Oskar, ledamot V X         


Wohlgemuth Daniel, Ledamot MP X         


          


Karlsson Ann-Sofie, Ersättare S X         


Westerlund, Nathalie, Ersättare S  X        


Ekengren Sibylle, Ersättare M X         


Anderson Sven, Ersättare M X         


Andersson Andreas, Ersättare C 
X § 1, 3 -


27 


       


Fridlund Johanna, Ersättare SD  X        


Sicking Per, Ersättare V X         
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Upprops- och omröstningslista, kommunstyrelsen 
 


   


     


    


 
 


  


       


       


Datum:  20240311 
 


      


       


 


 


 


 


S-M-C-MP     


M-S-C-L-KD 


SD-M-KD-L-C-S-V-MP 


C-L-KD-M-S 


V-MP-C-L-KD-S-M-SD 


MP-V-C-L-S-M-KD-SD 


L-C-KD-M-S -MP 


KD- C-L-M-S 


 







